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Nr.  3937 din 17.08.2022 

P R O C E S –V E R B A L 

încheiat azi 17 august 2022 
 

Cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  
Primarul comunei Batos, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 122/12.08.2022 a convocat 

Consiliul Local al comunei Batos, judetul Mures in sedinta extraordinara pentru data 
de 17 august 2022, ora 08.00. 
 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, BANCIU ELENA, CIMPEAN VASILE-AUGUSTIN, FULOP 

DOMOKOS, GLIGA IOAN, ONOFREI DANIELA,  TODEA MARIA, TAMASAN EMIL-
CORNEL. 

ABSENŢI:. ANDONE TEODOR, BITA VALERIU-AUREL, MARCUS IOAN, URBAN 
WALTER-MICHAEL, MARIAN TEODOR-RAUL. 
PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, pentru d-na secretar general participă 

domnul inspector  Mărcuş Florin.  
Domnul inspector Mărcuş Florin - sunt prezenti 8  consilieri, astfel potrivit OUG 

nr. 57/2019 constatam faptul ca sedinta este legal constituita. Toate punctele inscrise 

pe ordinea de zi sunt insotite de documentele prevazute de Codul administrativ.  
In conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 

aprobare procesul-verbal al sedintei ordinare din data de 30.06.2022 dacă sunt 
completari, modificari, adaugiri?cine este pentru, impotriva, abtineri? si se voteaza in 
unanimitate cu  7 voturi pentru, 1 abţinere (Cimpean) şi 5 absenţi (Andone, Bita, 

Marcus, Marian, Urban). 
Domnul inspector supune la vot suplimentarea ordinii de zi cu Proiectul de 

Hotărâre privind privind stabilirea destinatiei, cantitatii si a pretului de valorificare a 

masei lemnoase, cine este pentru, impotriva, abtineri? si se voteaza in unanimitate cu  
8 voturi pentru, şi 5 absenţi (Andone, Bita, Marcus, Marian, Urban).  

Domnul inspector – supune la vot ordinea de zi, cu modificările aduse cine este: 
Pentru? Impotrivă? Abțineri? : se voteaza in unanimitate cu  8 voturi pentru. 

 

O R D I N E     D E    Z I 
 

 
1. Proiect de hotarare privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru lunile 

august-octombrie 2022. 

2. Proiect de hotarare privind acordarea unui mandat special în favoarea ADI 

Ecolect Mureș în vederea derulării procedurii de negociere fără publicare prealabilă a 

unui anunț de participare în vederea atribuirii  contractului de colectare şi transport a 
deşeurilor municipale şi a altor fluxuri de deşeuri, si operarea statiei de transfer Reghin 
pentru deşeurile municipale şi deşeurile similare, componente ale serviciului de 

salubrizare al Județului Mureș – zona 4 Reghin, pentru comuna Batoş. 

http://www.primariabatos.ro/
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3. Proiectul de Hotărâre privind stabilirea destinatiei, cantitatii si a pretului de 
valorificare a masei lemnoase. 

 

si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 
 

1. Proiect de hotărâre cu privire la alegerea preşedintelui de sedinţă pentru 

lunile august - octombrie 2022“. 
Domnul inspector – dacă sunt propuneri ? 

Domnul consilier Fulop – o propun pe doamna consilier Onofrei Daniela; 
Domnul inspector – dacă nu mai sunt propuneri supunem la vot : 

si se voteaza cu 8 voturi pentru si 5 absenţi ( Andone, Bita, Marcus, Marian, Urban). 

Se adopta hotararea nr. 36 din 17.08.2022 cu privire la alegerea preşedintelui 
de şedinţă pentru lunile august - octombrie 2022“ . 

Doamna preşedinte de şedinţă – având în vedere că primul punct aflat pe ordinea 

de zi a trecut urmează punctul 2 de pe ordinea de zi şi anume:  
  

Proiect de hotarare privind acordarea unui mandat special în favoarea ADI 

Ecolect Mureș în vederea derulării procedurii de negociere fără publicare 

prealabilă a unui anunț de participare în vederea atribuirii  contractului de 
colectare şi transport a deşeurilor municipale şi a altor fluxuri de deşeuri, si 

operarea statiei de transfer Reghin pentru deşeurile municipale şi deşeurile 

similare, componente ale serviciului de salubrizare al Județului Mureș – zona 4 
Reghin, pentru comuna Batoş. 

 
Domnul primar prezintă raportul. 
Domnul primar într-o şedinţa anterioară s-a hotărât rezilierea contractului de 

salubritate dintre Sylevy Salubriserv şi ADI Ecolect, unul dintre motive a fost faptul că 
nu s-au acordat pubele de colectare, alt motiv fiind colectarea selectivă, iar acum ADI 
Ecolect ne solicită să-i imputernicim printr-o hotărâre de consiliu local prin care să 

poată atribui direct fără anunţuri, ca în continuare pentru o perioadă de până la 2 ani 
să funcţioneze serviciul de salubritate, colectare, transport şi alte operaţii pe care le 

fac. 
Doamna Onofrei: există posibilitatea ca în aceşti 2 ani să primim pubele sau o să 

mergă treaba ca şi până acum. 

Domnul Fulop : deci tot Sylevy Salubriserv va rămâne în continuare pentru cei 2 
ani. 

Domnul consilier Abos: 90 de zile. 

Domnul primar: 90 de zile dar se poate extinde perioda pâna la 2 ani. 
Domnul Cimpean: poate să apară o altă firmă, concurenţa. 

Doamna Onofrei: în Tg Mureş nu există contract incheiat cu altă firmă? 
Domnul primar : în tot judeţul colecteză gunoiul firma Sylevy Salubriserv, judeţul 

este împărţit în 7 zone şi peste tot este firma Sylevy Salubriserv. 

Domnul Gliga: să nu rămânem descoperiţi. 
Domnul primar: nu va exista această problemă să rămânem descoperiţi, s-a luat 

legătura cu altă firmă şi nu se pune problema de a nu se colecta gunoiul. 
Domnul Abos: ADI Ecolect are termen de 90 de zile prin care trebuie să găsească o 

firmă care să colecteze gunoiul. 

Domnul Fulop: UAT-urile se pot amesteca, la următorul contract va trebui hotărâre 
de consiliu pentru aprobarea operatorului. 

Domnul primar: va trebui hotărâre de consiliu, indiferent de zona în care se 

schimbă operatorul. 



Doamna preşedinte de şedinţă supun la vot proiectul de hotărâre în forma propusă 
s-a votat cu unanimitate de voturi: 8 pentru si 5 absenţi ( Andone, Bita, Marcus, 
Marian, Urban). 

Se adopta hotararea nr. 37 din 17.08.2022 cu privire acordarea unui mandat 

special în favoarea ADI Ecolect Mureș în vederea derulării procedurii de negociere 

fără publicare prealabilă a unui anunț de participare în vederea atribuirii  
contractului de colectare şi transport a deşeurilor municipale şi a altor fluxuri de 

deşeuri, si operarea statiei de transfer Reghin pentru deşeurile municipale şi 

deşeurile similare, componente ale serviciului de salubrizare al Județului Mureș – 
zona 4 Reghin, pentru comuna Batoş. 

Doamna preşedinte de şedinţă – având în vedere că al doilea punct aflat pe 
ordinea de zi a trecut urmează punctul 3 de pe ordinea de zi şi anume:  

3. Proiectul de Hotărâre privind privind stabilirea destinatiei, cantitatii si a 

pretului de valorificare a masei lemnoase. 
Domnul primar: dacă îmi daţi voie să fac introducerea şi am să–l rog pe domnul 

viceprimar să ne detalieze, am mai povestit şi există o problemă destul de grea cu atât 

mai mult anul ăsta că suntem ameninţaţi şi de o criză energetică. Cererea de lemne 
este foarte mare deşi se vede la drum că oamenii se aprovizionează, sunt conştienţi de 

situaţia existentă şi işi iau măsuri pentru a trece mai uşor peste iarna care va veni. 
Conform amenajamentului silvic anul acesta avem mai puţin lemn decât anul trecut cu 
300 de metri steri, dar va trebui să ne descurcăm cu ce avem. Să se exploateze lemne 

şi să luăm o hotărâre cui vom atribui aceste lemne de foc, care pentru unii sunt o 
formă de ajutor pentru că sunt la un preţ mai mic. Să stabiliţi un preţ care să nu 

provoace nemulţumiri. 
Domnul viceprimar: având în vedere APV-urile primite de la Ocolul Silvic avem o 

cantitate de 374 metri cubi pentru întreaga comună, asta rezultă undeva la 600 metri 

steri. In Batoş sunt 224 metri steri, în Dedrad 287 metri steri şi în Uila 96 metri setri. 
Deci volumul e mai mic decât anul trecut cu 300 metri steri, cu 100 de persoane mai 
puţin, dacă se dau 3 metri steri de familie. Acum va trebui să vedem să facem o 

diferenţiere cui dăm lemne şi cui nu dăm lemne. Există şi situaţia celor care au 
beneficiat de ajutorul de încălzire, sunt vreo 260 de persoane care beneficiază de 

ajutor. 
Doamna Onofrei: anul acesta vor fi la fel de consistente ajutoarele? Că anul trecut 

au fost foarte, foarte…… 

Domnul viceprimar: şi anul acesta s-au primit 1200 de lei pentru cei care au optat 
pentru lemne pentru o perioadă de 5 luni. 

Domnul primar: am vorbit la Lunca Bradului, acolo unde există pădure şi au făcut 

şi ei diferenţieri, cei care beneficiază de ajutorul de incălzire nu pot beneficia de 
lemnele de foc. 

Domnul Abos; trebuie avut în vedere că sunt persoane care vin la primărie după 
bonuri de lemne şi iau şi pentru alţii, dar lemnele nu ajung la acele persoane. 

Domnul viceprimar: cei care vor beneficia de bon de lemne să se prezinte la primărie 

să le ia personal, nu vine cineva cu 5 buletine şi ia bonuri. 
Domnul Abos: ce va da pădurarul să fie verificat să ajungă lemnele la acea adresă, 

să verifice poliţia de unde au unii 20 de metri de lemn acasă. Sunt bonuri scoase an de 
an dar persoanele trecute pe bon nu au beneficiat de lemne. Cea mai rea variantă e să 
merg să iau 30 de bonuri a câte 3 metri şi atunci voi avea toţi metri steri de la Uila la 

mine acasă. 
Domnul Cimpean: sunt mulţi tineri care nu au luat bonuri de ani de zile, dar anul 

acesta vor dori şi ei să-şi cumpere bon. 



Domnul Abos: care este controlul comunei Batoş la Ocolul Silvic Şieuţ pentru 
pădurea Comunei Batoş, noi ştim din acte că se fac sau nu se fac tăieri, eu ştiu că se 
fac tăieri de lemne, sau cel puţin la Uila s-au adus 50 de metri steri de lemne. 

Domnul viceprimar: anul acesta nu am avut exploataţie la Şieut, nouă trebuie să ne 
vină la instituţie apv-uri., am avut anul trecut şi hotărâre de consiliu pentru tăiere de 
lemne la Şieuţ, cantitate de lemne care s-a hotărât că se va vinde la licitaţie (lemne de 

lucru). 
Domnul primar: în urma celor prezentate de domnul viceprimar rezultă că avem şi 

lemn de lucru 22 metri şi printr-o  hotărâre viitoare să transformăm acest lemn de 
lucru în lemn de foc, deoarece este lemn slab pentru lucru (mesteacăn şi plop). 

Doamna preşedinte de şedinţă: domnul consilier Urban a venit la şedinţă. 

Domnul viceprimar: să cuprindem lemnul de lucru, la lemn de foc pentru că şi 
lemnul de lucru de anul trecut nu l-a cumpărat nimeni. Lemnul nu este bun pentru 
lucru, motivul încadrării acestuia fiind grosimea mai mare de 24 de cm. Deci propun 

ca lemnul de lucru să fie trecut ca lemn de foc şi preţul să fie de 220 de lei, anul trecut 
preţul a fost de 155 lei metrul ster. 

Doamna Onofrei: dacă vrem să ajutăm persoanele defavorizate atunci nu putem să 
scădem preţul? 

Doamna Todea: care este costul de exploatare? 

Domnul viceprimar: s-au cerut oferte de la firme de exploatare să vedem 
aproxomativ la ce preţ fac exploatarea şi am primit oferte cu 170 de lei pentru 1 metru 

cub ar veni undeva la 100 de lei pentru 1 metru ster. Exploatarea pentru 1 metru ster 
va fi de 100 de lei şi venitul la bugetul local va fi de 120 lei. 

Doamna Onofrei: dacă este vorba de 600 de metri nu putem scădea preţul dacă 

vrem să ajutăm văduvele, orfanii sau cei care au o situaţie materială mai proastă. 
Domnul viceprimar: cei care au exploatat de la ocol au avut preţul la lemnul adus 

acasă de 270 de lei. 

Doamna Onofrei există propuneri pentru stabilirea preţului la masa lemnoasă? 
Domnul viceprimar: avem propunerea de 220 de lei. 

Doamna Onofrei: alte propuneri? 
Domnul Abos: propun suma de 200 lei pentru 1 metru ster. 
Domnul viceprimar: vor fi probleme, lemnul este puţin, solicitări de bonuri vor fi 

multe, şi nu vom avea de unde să dăm bonuri la toată lumea. 
Domnul Tămăşan: trebuie văzut dacă există solicitări şi pe urmă vom căuta soluţii. 

Domnul viceprimar: şi ocoalele silvice pot marca dar nouă atât ne-a revenit anul 
acesta, atât s-a putut marca, putem încerca să facem cerere să marheze mai mult anul 
acesta, dar anul viitor nu vom mai avea lemne. 

Domnul Abos: sunt bonuri cumpărate de anul trecut şi oamneii nu au fost după 
lemne. 

Domnul viceprimar: nu cunoaştem asemenea situaţii, de la primărie atâtea bonuri 

se dau câte lemne sunt. 
Domnul Tămăşan: cei ce primesc bani pt ajutor de încălzire nu au posibilităţi 

materiale şi trebuie ajutaţi, ei cu banii primiţi vor cumpăra lemnele care se vor da pe 
bonuri. 

Domnul primar: anul acesta oamenii care vor veni după bon se vor înscrie pe o 

listă, noi îi cunoaştem şi vom decide cine va primi bon şi cine nu.  
Doamna Onofrei: am putea stabili nişte criterii prin care să se dea bonuri de lemne. 
Doamna Onofrei: supunem la vot propunerea domnului viceprimar cu preţul 

materialului lemnos la 220 lei şi cantitatea de lemn rezultată din lemnul de lucru să fie 
inclusă în preţul lemnului de foc cei 22 de metri cubi. 



Doamna Onofrei supune la vot schimbarea destinaţiei din lemn de lucru în lemn de 
foc s-a votat cu unanimitate de voturi: 9 pentru si 4 absenţi ( Andone, Bita, Marcus, 
Marian). 

Doamna Onofrei supune la vot preţul de 220 lei pentru 1 metru ster s-a votat cu 
unanimitate de voturi: 4 pentru si 5 abţineri (Abos, Banciu, Fulop, Onofrei, Urban) 4 
absenţi ( Andone, Bita, Marcus, Marian). 

Doamna Onofrei supune la vot preţul de 200 lei pentru 1 metru ster s-a votat cu 
unanimitate de voturi: 9 pentru si 4 absenţi ( Andone, Bita, Marcus, Marian). 

Domnul Tămăşan: dacă credeţi că este oportună o solicitare expresă către populaţie 
care doresc sau nu doresc lemn de foc, deşi este foarte greoaie, asta înemnând să 
mergi prin sat să-i intrebi dacă vor sau nu lemne de foc. 

Domnul primar: nu vom da bonurile atunci cand vor veni oamneii după ele, vom 
face o listă cu cei care doresc, o vom chema pe doamna de la asistenţă social şi vom 
discuta fiecare caz în parte. 

Domnul viceprimar: pe listă se va înscrie fiecare familie. 
Doamna Onofrei: există un termen până când se pot înscrie? 

Domnul viceprimar: se vor pune afişe prin care se vor anunţa oamenii să se înscrie 
pentru bon de lemne. 

Domnul primar: anunţul va fi în felul următor – anunţăm populaţia că se acordă 

lemn de foc, pot beneficia cei care nu beneficiază de ajutor de încălzire, iar preţul la 
rampă este de 200 lei pentru 1 metru ster. 

Domnul Abos: plus că nu ai voie să – l vinzi, să-i atenţionăm pe oameni. 
Domnul primar: o familie beneficiază de un singur bon. 
Domnul Fulop: sunt case unde stau şi cei tineri şi cei bătrâni, va fi un bon pentru 

un  număr de casă sau pentru familie. 
Domnul primar: întotdeauna s-a dat bon pentru fiecare familie. 
Doamna Banciu: dacă sunt 2 familii în registrul agricol înseamnă că sunt 2 

gospodării, fiecare cu soba lui. 
Doamna Onofrei: dacă tot va veni o iarnă grea şi vor fi limitări şi restricţii se vor 

aduna intr-o casă şi vor face economie la lemne. Să acordăm un bon pentru fiecare 
număr administrativ, un bon pentru fiecare casă. 

Doamna Banciu: să vină fiecare persoană să-şi ia bon, nu să vină mama sau fratele, 

că nu va intra in posesia bonului şi va rămâne fără bon. 
Domnul Abos: să încercăm să facem în aşa fel încât să fim siguri că lemnele ajung 

la persoana care solicită bonul. 
Domnul viceprimar: le vom transmite colegelor de la taxe şi impozite să dea bonuri 

doar personal celor care solicită. 

Doamna Onofrei: vor exista cazuri speciale prin care sunt persoane care nu se pot 
deplasa la sediul instituţiei pentru ridicarea acestora. 

Domnul viceprimar: dacă vor mai rămâne lemne, dacă nu se vând toate se vor da şi 

celorlalţi care beneficiază de ajutorul de încălzire. 
 Domnul viceprimar: vor avea prioritate in achiziţionarea bonului pentru lemne cei 

care nu beneficiază de ajutor de încălzire, dacă rămân lemne vor putea beneficia şi ei 
de bonuri.  

Domnul Tămăşan: ca şi criteriu de departajare era şi faptul că cei care lucrează în 

străinătate şi veneau după adeverinţă, înseamnă că ei merg şi câştigă în străinătate. 
Doamna Onofrei; putem adăuga, cei care lucrează în străinătate, că totuşi îşi permit 

mai mult decât cei care sunt aici. 

Domnul Abos: eu trebuie să declar venitul de la APIA, cei care lucrează în 
străinătate nu trebuie să – şi declare veniturile? 

Domnul primar: sunt persoane care lucrează în străinătate şi beneficiază de 
ajutorul de încălzire? Doamna referent spune că sunt persoane care lucrează în 



străinătate pe perioada verii dar iarna sunt acasă, pe declaraţia de ajutor de încălzire 
se depun veniturile pentru luna anterioară, pentru pensia minima s-a luat ajutor de 
800 lei. 

Domnul Cimpean: cei care au ajutor de încălzire au cea mai mare nevoie de lemne. 
Doamna Onofrei: nici aşa nu este bine, probabil cel mai bine ar fi să ne inâlnim şi 

să discutăm concret. Nu putem pune pe hotărâre că, cine are ajutor de încălzire nu are 

prioritate în cumpărarea bonurilor. 
Domnul primar: ca o prioritate vor fi persoanele care nu au beneficiat de ajutor de 

încălzire. 
Domnul Tămşăn : în anunţ se va specifica, că au prioritate cei care nu beneficiază 

de ajutor de încălzire. 

Doamna Onofrei: propun ca pe hotărâre să se treacă că se va discuta pe baza 
cererilor depuse spre consiliul local. 

Doamna Banciu: asta înseamnă ca fiecare persoană să depună cerere spre consilul 

local? 
Domnul Tămşan: să meargă în fiecare sat un reprezentant al primariei şi să se 

înscrie pe o listă cei care doresc bon, să vină la primărie toţi cei care vor bon să facă 
cerere este cam greu. 

Domnul Abos: se poate face o cerere tipizată şi să completeze doar anumite date, să 

nu vină toată lumea la primărie. Cu respectarea legii, cu fals în declaraţii şi măcar 
conştientizezi omul că nu facem ce vrem. 

Doamna Todea: să se facă un tabel, de ce să se facă atâtea cereri. 
Domnul Tămăşan: sa se treacă, că este interzisă vânzarea, să-i atenţionăm. 
Doamna Todea: pe afiş să fie trecut că au prioritate cei care nu beneficiază de ajutor 

de încălzire.  
Doamna Onofrei: nemaifiind alte dicuţii se supune la vot proiectul de hotărâre cu 

modificările aduse s-a votat cu unanimitate de voturi: 9 pentru si 4 absenţi ( Andone, 

Bita, Marcus, Marian). 
 

 
 
 

 
 

 

               PRESEDINTE DE SEDINTA 

                           CONSILIER                                      Contrasemneaza, 

Onofrei Daniela                            p.SECRETAR GENERAL, 

                                                                                      Mărcuş Florin 


